

Resolution on a petition concerning Trust Territories in general

1083 (XIV). Petition from the International League for the Rights of Man, Committee for Ruanda-Urundi (T/PET.GENERAL/23)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the International League for the Rights of Man, Committee for Ruanda-Urundi, concerning Trust Territories in general (T/PET.GENERAL/23, T/L.503),

1. *Reaffirms* the principle that there must be guaranteed to a petitioner the maximum possible safeguards when his petition is being examined;

2. *Notes* that its Standing Committee on Petitions has on several occasions sought from a petitioner, when necessary, further information in order that he might throw light on any part of his petition that was obscure;

3. *Informs* the petitioners that the present procedure of the Trusteeship Council allows a petitioner to comment on the observations of the Administering Authority, and that he is free to present a fresh petition if he should be dissatisfied with the conclusions reached by the Council on his earlier petition.

*561st meeting,
15 July 1954.*

Résolution au sujet d'une pétition concernant les Territoires sous tutelle en général

1083 (XIV). Pétition de la Ligue internationale des droits de l'homme, Comité pour le Ruanda-Urundi (T/PET.GENERAL/23)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de la Ligue internationale des droits de l'homme, Comité pour le Ruanda-Urundi, relative aux Territoires sous tutelle en général (T/PET.GENERAL/23, T/L.503),

1. *Réaffirme* le principe selon lequel un pétitionnaire doit se voir assurer le maximum possible de garanties lors de l'examen de sa pétition;

2. *Note* que le Comité permanent des pétitions a déjà à plusieurs occasions, lorsque le besoin s'en était fait sentir, recherché auprès du pétitionnaire un supplément d'information, afin de lui permettre d'éclairer tout passage de la pétition dont le sens était obscur;

3. *Informe* les pétitionnaires que la procédure actuelle du Conseil de tutelle permet au pétitionnaire de présenter des commentaires portant sur les observations de l'Autorité administrante, et le laisse libre de soumettre une nouvelle pétition au cas où la décision prise par le Conseil de tutelle concernant sa pétition précédente ne lui donnerait pas satisfaction.

*561ème séance,
le 15 juillet 1954.*